
 

Rada Miejska w Śremie 
ul. Plac 20 Października 1 
       63 – 100 Śrem 

        PAOOR.0002.7.2023.KZ 
 

PROTOKÓŁ NR XLVIII/2023 
z XLVIII sesji Rady Miejskiej w Śremie 

odbytej 26 października 2023 r.  w godz. 13:00 – 15:18 
w sali 24 Urzędu Miejskiego w Śremie 

 
Obrady rozpoczęto 26 października 2023 r. o godz. 13:00, a zakończono 

o godz. 15:18 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

• Radny Piotr Mulkowski – nieobecny usprawiedliwiony. 
 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Baum Sławomir – Radca Prawny, 
2. Bednarowicz Katarzyna – Naczelnik PPS, 
3. Brukarczyk Hanna – Sekretarz Gminny Śrem, 
4. Jabłońska Barbara – Naczelnik PEU, 
5. Lewandowski Adam – Burmistrz Śremu, 
6. Mielcarek Robert –PRK, 
7. Pytel Klaudia – Główna Księgowa Gminy Śrem, 
8. Sulejewska Karina – Naczelnik PSO, 
9. Świdurska Maria – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie 

(OPS), 
10. Zwierko Karolina – przedstawiciel Spółek: Medella S.A. oraz 

Zjednoczonych Przedsiębiorstw Rozrywkowych S.A., 
11. Mieszkańcy,  
12. Przedstawiciele lokalnych mediów. 

 
(Zawiadomienia o sesji Rady, ogłoszenie, stanowią załącznik nr 2 do protokołu) 
 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie - Katarzyna Sarnowska, 
otwierając XLVIII sesję Rady Miejskiej, powitała radnych, Burmistrza, Panią 
Sekretarz, pracowników Urzędu, Panią Kierownik OPS, przedstawiciela Spółek: 
Medella S.A. oraz Zjednoczonych Przedsiębiorstw Rozrywkowych S.A, gości 
przybyłych na sesję Rady, media oraz mieszkańców gminy biorących udział 
w sesji on-line. 
 W dalszej kolejności stwierdziła, że na sali jest obecnych 20 radnych, 
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a więc Rada jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
  Następnie poinformowała, że obrady Rady są transmitowane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej 
gminy, w związku z tym poprosiła o niewypowiadanie nazwisk czy informacji, 
które mogłyby w jakikolwiek sposób naruszyć dobra osobiste osób trzecich. Dane 
osobowe są chronione zgodnie z rozporządzeniem o ochronie danych 
osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku i ich podanie bez wyrażenia zgody przez 
osobę zainteresowaną jest zagrożone karami przewidzianymi w rozporządzeniu. 
 
 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie – Katarzyna Sarnowska 
poinformowała, że 25 października 2023 r. złożyła wniosek o uzupełnienie 
porządku obrad o dwa projekty uchwał: 

1. w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym 

przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz Medella S.A.; 

2. w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym 

przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz Zjednoczonego 

Przedsiębiorstwa Rozrywkowego S.A. 

(Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienie porządku 

obrad o proj. uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry 

w budynku położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz Medella 

S.A. w pkt 4 lit. r 

Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 

Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 

Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 

Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 

Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna 

Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 

Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

 

Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienie porządku 

obrad o proj. uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry 

w budynku położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz 
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Zjednoczonego Przedsiębiorstwa Rozrywkowego S.A. w pkt 4 lit. s 

Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 

Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 

Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 

Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 

Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna 

Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 

Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

 

Podsumowując wyniki głosowania Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek 
o uzupełnienie porządku obrad został przyjęty przez Radnych w całości. 

Następnie zapytała, czy są jeszcze jakieś propozycje zmiany porządku obrad? 
Radni nie zgłosili propozycji zmian do porządku obrad XLVIII sesji Rady. 

 
Porządek obrad został przyjęty w następującej wersji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia Raportu „Diagnozy potrzeb i potencjału 
w zakresie usług społecznych w gminie Śrem” przeprowadzonej 
w ramach projektu: „Rozwój Wielkopolskiej Sieci Centrów Usług 
Społecznych", w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski 2021-2027, 

b) w sprawie przyjęcia Planu Wdrażania Centrum Usług Społecznych 
w Śremie w ramach projektu: „Rozwój Wielkopolskiej Sieci Centrów 
Usług Społecznych" w ramach Programu Fundusze Europejskie dla 
Wielkopolski 2021-2027, 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia gminy Śrem 
do projektu pn. „Rozwój Wielkopolskiej Sieci Centrów Usług 
Społecznych na lata 2023- 2026, realizowanego przez Samorząd 
Województwa Wielkopolskiego oraz Regionalny Ośrodek Polityki 
Społecznej w Poznaniu w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski”, 

d) w sprawie rocznego programu współpracy gminy Śrem 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2024 r., 
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e) w sprawie „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest dla gminy Śrem na lata 2023-2032”, 

f) zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
górniczego w Lucinach - złoża kruszywa naturalnego "Luciny IV", 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Śremie 
przy ul. Szkolnej, 

h) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w północno-zachodniej części wsi Psarskie, 

i) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego przy ul. Józefa Chełmońskiego w Śremie, 

j) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w południowo – zachodniej części 
wsi Zbrudzewo, 

k) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
dla strażaków ochotniczych straży pożarnych, 

l) w sprawie przyznania ekwiwalentu pieniężnego strażakom 
ratownikom ochotniczych straży pożarnych za udział 
w zabezpieczaniu imprez o charakterze artystycznym, 
rozrywkowym i sportowym, 

m) w sprawie ogłoszenia zasad postępowania w sprawach udzielania 
dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania 
ratownictwa wodnego, 

n) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie dopłaty do kapitału 
rezerwowego „Śremski Sport” Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Śremie na pokrycie straty 
bilansowej za 2021 rok, 

o) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2023 rok, 

p) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033. 

r) w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku 
położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz Medella 
S.A, 

s) w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku 
położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz 
Zjednoczonego Przedsiębiorstwa Rozrywkowego S.A. 
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5. Raport z realizacji Gminnego Programu Zdrowotnego pn. "Program 
zapobiegania czynnikom ryzyka raka szyjki macicy w gminie Śrem na lata 
2022-2025. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Śrem za rok 
2022/2023. 

7. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
10. Zamknięcie sesji. 
 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska poinformowała, że protokół 

z XLVII sesji Rady Miejskiej w Śremie był wyłożony do wglądu w Zespole Obsługi 
Rady. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Przewodnicząca Rady stwierdziła, 
że protokół zostaje przez Radę przyjęty bez odczytywania. 

 
 
Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 
 

a) w sprawie przyjęcia Raportu „Diagnozy potrzeb i potencjału w zakresie 
usług społecznych w gminie Śrem” przeprowadzonej w ramach 
projektu: „Rozwój Wielkopolskiej Sieci Centrów Usług Społecznych", 
w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-
2027. 

Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
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Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 544/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 544/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 
 
 

b) w sprawie przyjęcia Planu Wdrażania Centrum Usług Społecznych 
w Śremie w ramach projektu: „Rozwój Wielkopolskiej Sieci Centrów 
Usług Społecznych" w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski 2021-2027. 

Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 545/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 545/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
 
 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia gminy Śrem 
do projektu pn. „Rozwój Wielkopolskiej Sieci Centrów Usług 
Społecznych na lata 2023- 2026, realizowanego przez Samorząd 
Województwa Wielkopolskiego oraz Regionalny Ośrodek Polityki 
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Społecznej w Poznaniu w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski”. 

Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, ile czasu przygotowywano 
się do przekształcenia? 
Kierownik OPS Maria Świdurska odpowiedziała, że w lipcu tego roku został 
złożony projekt do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej i zostały 
przygotowane wszystkie dokument, fiszki projektowe oraz została podpisana 
umowa dofinansowania. Jest to aspekt porządkujący i dający możliwość 
pozyskania dodatkowych środków finansowych na utworzenie CUS. Natomiast 
samo przygotowywanie i umówienie o CUS to etap kilkuletni. Działania 
przekształceniowe były konsultowane i analizowane m.in.  z Panem 
Burmistrzem, Radnymi Komisji Ochrony Zdrowia i Środowiska.  OPS w Śremie 
jest w drugiej grupie Ośrodków Pomocy Społecznej w Polsce, które przystąpiły 
do tego typu działań. 
Dyskusje zakończono.  
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 546/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 546/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 
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d) w sprawie rocznego programu współpracy gminy Śrem z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2024 r. 

Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 547/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 547/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 
 
 

e) w sprawie „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest dla gminy Śrem na lata 2023-2032”. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, czy gmina Śrem uzależnia ilość odbieranego 
azbestu od otrzymanego dofinansowania? 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że nie wiadomo jeszcze, 
jaki udział będzie dofinansowania środkami zewnętrznymi. Gmina będzie starała 
się utrzymać poziom wydatków wg. lat poprzednich, czyli min. 100 tys. zł.  
Radny Mariusz Kociemba zapytał, czy Powiat też będzie miał jakiś program, 
czy tylko gminy? 
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Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że dotychczas 
tak to funkcjonowało, że Powiat obsługiwał wszystkich właścicieli, czyli 
realizował zadanie dla Naszych 4 gmin. Natomiast teraz gminy muszą poradzić 
sobie same. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 548/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 548/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 
 
 

f) zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
górniczego w Lucinach - złoża kruszywa naturalnego "Luciny IV". 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek stwierdził, że każdy, kto jedzie w kierunku Zaniemyśla, 
ma okazje zobaczyć miejsca, gdzie wydobywa się kruszywo i widać tam ogromne 
ilości wody zgromadzone w dziurach, które zostają po wydobyciach kruszywa. 
Gołym okiem można stwierdzić, że występuje drenaż wody z tych terenów. 
Dodał, że, jest przeciwny budowie kolejnych takich obiektów i będzie głosować 
przeciwko. 
Dyskusje zakończono. 
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Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (PRZECIW), Żaneta Koch 
(ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 549/XLVIII/2023 została większością głosów podjęta. 
(Uchwała 549/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 
 
 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Śremie 
przy ul. Szkolnej. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
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Uchwała 550/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 550/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
 
 

h) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w północno-zachodniej części wsi Psarskie. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. Dodała, 
że bilans finansowy dla Gminy jest dodatni ze wzg. na wpływy z podatku 
od nieruchomości. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Cezary Strzelec zapytał, czemu ma służyć zwężenie pasa drogowego? 
Patrząc przyszłościowo, nie wiadomo czy tereny rolnicze pozostaną rolniczymi, 
czy może nastąpi rozwój wsi, a może nawet i miasta? 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że zaprojektowany 
pas miał 30 m, a to jest naprawdę bardzo dużo. 20 m które, zostanie 
jest wystarczające do celów rozbudowy przedmiotowej drogi. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 551/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 551/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 
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i) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego przy ul. Józefa Chełmońskiego w Śremie. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. Dodała, 
że bilans finansowy dla Gminy jest dodatni ze wzg. na wpływy z podatku 
od nieruchomości. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 552/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 552/XLVIII/2023 wraz z wykazem uwag stanowi załącznik nr 12 
do protokołu) 
 
 

j) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w południowo – zachodniej części wsi Zbrudzewo. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. Dodała, 
że bilans finansowy dla Gminy jest ujemny, ze wzg. na budowę dróg oraz sieci 
sanitarnej i wod-kan. Następnie przystąpiła do omówienia uwagi wniesionej 
do wyłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w południowo – 
zachodniej części wsi Zbrudzewo. Dodała, że uwaga nie została uwzględniona. 
(Treść uwagi, rozstrzygnięcie oraz uzasadnienie stanowią załącznik nr 2 
do omawianego projektu uchwały). 
Dyskusji nad zgłoszoną uwagą nie podjęto. 
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Przystąpiono do głosowania za odrzuceniem uwagi i przyjęciem stanowiska 
Burmistrza z projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodnicząca podsumowując wynik głosowania stwierdziła, iż jednogłośnie 
uwaga została odrzucona i przyjęto stanowisko Burmistrza. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad całością projektu 
uchwały. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 553/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 553/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 
 
Przewodnicząca poinformowała, że Radny Grzegorz Wiśniewski zgłosił, 
iż nie będzie brał udziału w głosowaniu nad projektami z podpunktu k) oraz l), 
ponieważ jest On członkiem OSP. 
 
Salę obrad opuścił Radny Krzysztof Lewandowski. 
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k) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ochotniczych straży pożarnych. 

Naczelnik PSO, Karina Sulejewska, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
Radna Żaneta Koch poinformował, że Komisja Wsi i Samorządu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Na salę obrad wrócił Radny Krzysztof Lewandowski. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (BRAK GŁOSU), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 554/XLVIII/2023 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała 554/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
 
 

l) w sprawie przyznania ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom 
ochotniczych straży pożarnych za udział w zabezpieczaniu imprez 
o charakterze artystycznym, rozrywkowym i sportowym. 

Naczelnik PSO, Karina Sulejewska, zreferowała projekt uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (BRAK GŁOSU), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 555/XLVIII/2023 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała 555/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 
 
 

m) w sprawie ogłoszenia zasad postępowania w sprawach udzielania 
dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania 
ratownictwa wodnego. 

Naczelnik PSO, Karina Sulejewska, zreferowała projekt uchwały.  
Burmistrz, Adam Lewandowski dodał, że podczas ostatniej sesji została przyjęta 
wysokość dotacji dla WOPR, w kwocie 120 tys. zł, ale w ostatnich dniach zostały 
przeprowadzone szczegółowe rozeznania w sprawie cen łodzi i okazało 
się, że obiektywną kwotą, za która można kupić łódź, jest 136 tys. zł. Także 
w dzisiejszych zmianach budżetowych proponujemy zwiększenie o 16 tys. zł 
na ten cel. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
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Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 556/XLVIII/2023 została podjęta jednogłośnie. 
(Uchwała 556/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 
 

n) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie dopłaty do kapitału 
rezerwowego „Śremski Sport” Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą w Śremie na pokrycie straty bilansowej za 2021 rok. 

Naczelnik PRK, Robert Mielcarek, zreferował projekt uchwały.  
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że cała kwot dopłaty zostanie przeznaczona 
na wydatek majątkowy. Poinformował, także że został ogłoszony przetarg 
na zagospodarowanie terenu, który znajduje się pomiędzy Śremskim Sportem 
a Odlewnią Żeliwa. Dotyczy on budowy dwóch kortów tenisowych oraz boiska 
do koszykówki z nawierzchnią z tworzywa sztucznego. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Cezary Strzelec, poruszył 3 kwestie: 

1) Uchwała dotyczy strat z 2021 r., a cały 2022 r. już minął, z jakich przyczyn 
dopłata jest tak rozłożona w czasie? 

2) Czy rok 2022 został również zakończony stratą? Jeżeli tak, to kiedy będzie 
uzupełniany kapitał na pokrycie strat?  

3) Burmistrz powiedział, że cała kwota będzie przeznaczona infrastrukturę, 
a jak to się ma do §1 ust. 2? 

Naczelnik PRK, Robert Mielcarek odpowiedział, że jeżeli chodzi o 3 sprawę, 
to konstrukcja uchwały jest poprawna, ponieważ gmina jako wspólnik wnosi 
dopłatę na kapitał rezerwowy, a z tego kapitału spółka realizuje działania 
statutowe m.in. rozbudowę infrastruktury technicznej. Natomiast jeżeli chodzi 
o pierwsze pytanie, to nie jest określone nigdzie, że strata zostanie pokryta 
w ciągu jednego roku obrotowego. Dopłata jest uzależniona od możliwości 
finansowych wspólnika.  Odnośnie do pytania 2 strata za 2022 rok to ok. 1 mln 
zł. 
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że zgodnie z przepisami wszelkiego rodzaju 
straty bilansowe, mogą być pokryte z różnych źródeł. Gmina trzyma się zasady, 
że jako właściciel 100% stara się pokrywać straty z budżetu gminy. A termin 
dopłaty jest uzależniony od możliwości finansowych i w tym roku mamy 
możliwość na pokrycie strat z roku 2021. Stwierdził również, że ma nadzieje, 
że w przyszłym roku będzie możliwość pokrycia straty za rok 2022.  
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Radny Tomasz Wojna przekazał, jako członek Zarządu Śremskiego Towarzystwa 
Tenisowego, że z dużym zadowoleniem przyjmuje fakt, iż powstaną korty. 
Jednakże budowa kortu to są różne aspekty, chociażby: rodzaj nawierzchni, 
oświetlenia oraz zadaszenia.  Zwrócił uwagę, iż Zarząd Towarzystwa chciałby 
uczestniczyć w konsultacjach dot. inwestycji jako osoby najbardziej 
nią zainteresowane. Poruszył także kwestię, iż w Śremie nigdy nie było kortu 
całorocznego, przez co po zakończeniu sezonu letniego trzeba udać się poza 
granice Śrem. Aspekt zadaszenia i stworzenia możliwości całorocznego 
korzystania z kortu jest bardzo ważny, bo w przeciwnym razie kort stoi przez pół 
roku nieużywany, a co za tym idzie, nie przynosi zysku. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że gmina zdaje sobie z prawe 
z kwestii poruszonych przez Radnego, bo są one jak najbardziej słuszne. 
Założenie jest takie, że kort całoroczny powstanie na terenie szkoły podstawowej 
nr 6. Stwierdził również, że nic nie stoi na przeszkodzie, by usiąść wspólnie 
w Śremskim Sporcie i rozmawiać na temat przedmiotowej inwestycji. 
Radny Krzysztof Lewandowski dodał, że projekt zagospodarowania terenu 
za Śremskim Sportem został już wykonany w całości i jeżeli chodzi o nawierzchnię 
kortu, to będzie ona polipropylenowa, oświetlenie również jest zaplanowane. 
Natomiast jeżeli chodzi o zadaszenie, to jest planowane w przyszłości, ponieważ 
wiąże się ono z dużymi kosztami. Spółka na pewno będzie się starała o środki 
na ten cel. Poinformował także, że z projektem zagospodarowania tego terenu 
można się zapoznać w siedzibie Śremskiego Sportu. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (PRZECIW), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch 
(ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (PRZECIW), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 557/XLVIII/2023 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała 557/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 
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Burmistrza Adam Lewandowski poprosił o zgodę na wspólne omówienie 
projektu uchwał dot. budżetu oraz WPF. 
Przewodnicząca Rady wyraziła zgodę.  
 
 

o) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2023 rok.  

p) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033. 

Główna Księgowa, Klaudia Pytel, zgłosiła ustną autopoprawkę do projektu 
uchwały w sprawie zmiany budżetu: 
 „W planie dochodów w klasyfikację 600/60016/6350 zastępuje się klasyfikacją 
600/60016/6290. Kwoty pozostają bez zmian. Paragraf 6350 zastępuje 
się paragrafem 6290 zgodnie z wytycznymi RIO. Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg 
nie jest już państwowym funduszem celowym, dlatego należało uznać 
za stosowne zmiany klasyfikacji.” 
W dalszej kolejności przystąpiła do omawiania projektów uchwał.  
Burmistrz Adam Lewandowski wyjaśnił, że kwota tak dużych braków w Pomocy 
Społecznej wynika z dwóch kwestii. Po pierwsze są to dodatki mieszkaniowe, 
które w 100% musi pokryć gmina. Drugą kwestią są skierowania do Domów 
Pomocy Społecznej. Zarządcą DPS-ów są samorządy powiatowe, natomiast 
gmina decyduje o skierowaniu osób do tej placówki i ponosi opłaty w wysokości 
równoważącej koszt pobytu. 70% można zabrać z dochodu osoby skierowanej 
resztę pokrywa gmina. Natomiast jeżeli chodzi o Kino to ŚOK otrzymał dotację 
na nowy projektor, ale w relacji 50/50, czyli aby skorzystać z projektu, trzeba 
pokryć połowę kosztów. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektami uchwał. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, o dz. 600 – transport i łączność, skąd wzrost 
prawie o 400 tys. zł na składkę do Związku Powiatowo-Gminnego? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że po pierwsze są to koszty, które 
wynikają z eksploatacji autobusów, a po drugie wkład własny do zakupu nowych 
hybrydowych autobusów, z których 5 będzie jeździło na linii Śrem-Poznań. Trzeci 
element to wzrost kosztów wynagrodzeń pracowników przedsiębiorstwa. 
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał również o dz. 750 - administracja publiczna, 
na co będzie wydatkowane zwiększenie o 75 000,00 zł? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jest to kwota przeznaczona m.in. 
na dekoracje świąteczne oraz organizację 9 grudni br.  kiermaszu świątecznego. 
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Ponadto część będzie przeznaczona na rozbudowę infrastruktury 
informatycznej. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekty uchwał Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 rok 
wraz z zgłoszoną autopoprawką. 
Wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina 
Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), 
Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 558/XLVIII/2023 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała 558/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Śrem na lata 2023 – 2033. 
Wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina 
Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), 
Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała 559/XLVIII/2023 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała 559/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 
 
Salę obrad opuścił Radny Grzegorz Wiśniewski. 
 
Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska, przekazała, że w następnych 
podpunktach są dwie bliźniacze uchwały w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji 
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kasyna gry w budynku położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremu 
w związku z czym również zostaną omówione łącznie. 
 

r) w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku 
położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz Medella 
S.A. 

s) w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku 
położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na rzecz 
Zjednoczonego Przedsiębiorstwa Rozrywkowego S.A. 

 
Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska, zreferowała projekty uchwał, 
a następnie oddała głos przedstawicielowi spółek wnioskujących o wydanie 
opinii – Pani Karolinie Zwierko. 
 
Pani Karolinie Zwierko, poinformowała, że spółki, które reprezentuje, 
są największym operatorem kasynowym w kraju. Wnioski do Rady Miejskiej 
w Śremie zastały złożone ze względu na fakt, że 3 koncesje w Poznaniu kończą 
się w czerwcu 2024 r. Koncesja jest udzielana przez Ministra Finansów na okres 
6-letni. Minister wydając decyzję danemu podmiotowi, bierze pod uwagę całe 
województwo. W województwie wielkopolskim może być udzielone 5 koncesji, 
a wynika z ilości mieszkańców. Spółki złożyły wniosek do tutejszej Rady, 
ponieważ pozytywna opinia Rady Gminy jest niezbędna do wzięcia udziału 
w postępowaniu przetargowym. Minister Finansów ogłosił przetarg 
dot. województwa wielkopolskiego, wskazując termin składania ofert 
do 23.11.2023 r. Poinformowała także, że lokalizacja kasyna w Hotelu Metropol 
nie jest przypadkowa, ponieważ rozpatrując lokalizacje, są badane wszelkie 
uwarunkowania wynikające z ustawy hazardowej. Najbardziej pożądane, czyli 
najwyżej oceniane przez ministra lokalizacje są w hotelach 3 oraz 4 
gwiazdkowych, które są jednocześnie budynkami zabytkowymi. Wszystkie 
te warunki spełnia Hotel Metropol. Powierzchnia kasyna mieściłaby 
się na poziomie -1 i była odrębnie wydzielona, a dostęp miałyby tylko osoby 
chętne chcące skorzystać z tego rodzaju w pełni legalnej rozrywki. Do kasyna 
mają wstęp tylko osoby pełnoletnie przy okazaniu materialnego dowodu 
osobistego. Żadne bilbordy, ulotki, hostessy nie mają racji bytu, jedynie 
informacja na obiekcie, w którym kasyno się znajduje. Odniosła się również 
do uzasadnienia projektów uchwał, że bliskość obiektów tj. szkoły, DPS nie mają 
znaczenia, jeżeli chodzi o funkcjonowanie kasyna. Ponieważ jest to rozrywka 
dla osób pełnoletnich, z pełną wideo kontrolą od samego wejścia. Dla przykładu 
podała Kraków, gdzie co drugi obiekt to zabytkowa kamienica lub kościół, 
a kasyna funkcjonują w centralnym punkcie Krakowa. Dodała, że drugim 
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rodzajem działalności legalnych gier hazardowych takich jak kasyna są punkty 
LOTTO, a taki mieści się np. w Śremie przy rynku. Podkreśliła również, 
że działalność kasyna to działalność gospodarcza, która daje wymierne rezultaty 
dla miejscowości, w której jest prowadzona, ponieważ: po pierwsze zatrudnia 
40-60 osób z danej miejscowości, które odprowadzają w niej podatki, po drugie 
występuje się o koncesję alkoholową, po trzecie korzysta się z usług lokalnych 
przedsiębiorców. Na koniec zwróciła się do Radnych o wydanie pozytywnej opinii 
na lokalizację kasyna w Hotelu Metropol dla spółek: Medella S.A. oraz 
Zjednoczonych Przedsiębiorstw Rozrywkowych S.A. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym przy 
Placu 20 Października 43 w Śremu, na rzecz Medella S.A. 
Wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (BRAK GŁOSU), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ) 
 
Uchwała 560/XLVIII/2023większością głosów została podjęta. 
(Uchwała 560/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 
 
W nawiązaniu do wypowiedzi Pani Karoliny Zwierko Przewodnicząca Rady 
poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały dot. nazwy 
przedsiębiorstwa tj. zastąpienie każdorazowo w uchwale Zjednoczone 
Przedsiębiorstwo Rozrywkowe S.A. nazwą Zjednoczone Przedsiębiorstwa 
Rozrywkowe S.A. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia w sprawie 
wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym przy Placu 
20 Października 43 w Śremie, na rzecz Zjednoczonego Przedsiębiorstwa 
Rozrywkowego S.A. wraz z autopoprawką. 
Wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (BRAK GŁOSU), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ) 
 
Uchwała 561/XLVIII/2023 większością głosów została podjęta. 
(Uchwała 561/XLVIII/2023 stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 
 
 
Przerwa w obradach - 10 minut. 
 
 
Ad.5 Raport z realizacji Gminnego Programu Zdrowotnego pn. "Program 
zapobiegania czynnikom ryzyka raka szyjki macicy w gminie Śrem na lata 2022-
2025. (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 
 
Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
 
Ad. 6 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Śrem za rok 
2022/2023. (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 
 
Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
 
Ad. 7 Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

Sekretarz Gminy, Hanna Brukarczyk poinformowała, że 51 osób złożyło 
w terminie oświadczenia majątkowe. Analiza tych oświadczeń nie wykazała 
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żadnych nieprawidłowości, jeżeli chodzi o posiadany majątek lub dokonywane 
wydatki. Natomiast 24 osoby nie określiły przynależności majątku do majątku 
wspólnego. W kilku przypadkach nie określono również przynależności 
nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska poinformowała, 
że do oświadczeń 3 urzędników informację przysłał także Naczelnik Urzędu 
Skarbowego w Poznaniu, który wskazał, że w jednym z oświadczeń nie wskazano 
innych źródeł. Natomiast jeżeli chodzi o Radnych, to wszystkie oświadczenia 
zostały złożone w terminie, a fakt ten został odnotowany na każdym dokumencie 
przez złożenie podpisu Przewodniczącej. Oświadczenia zostały przekazane 
do analizy Urzędu Skarbowego w Śremie. W analizowanych oświadczeniach 
stwierdzono m.in. następujące nieprawidłowości: nie wykazano całości 
dochodów lub podano je w innej wysokości, nie uzupełniono wszystkich pozycji 
oświadczenia na temat tytułu prawnego do wskazanej nieruchomości, 
nie dołączono kopii zeznania za poprzedni rok podatkowy, nie wykazano mienia 
ruchomego, nie podano kwoty przychodu z tytułu prowadzonego gospodarstwa 
rolnego.  

Następnie Przewodnicząca poinformowała także, że Wojewoda 
Wielkopolski analizując Jej oświadczenie, wskazał następujące braki: w cz. A pkt 
8 nie określono przynależności dochodów osiągniętych z tytułu zatrudnienia 
lub innej działalności zarobkowej, lub zajęć do majątku odrębnego, lub objętego 
małżeńską wspólnością majątkową; w cz. A pkt 10 nie określono przynależności 
zobowiązania pieniężnego do majątku odrębnego lub objętego małżeńską 
wspólnością majątkową. Dodała, że złożyła w tym zakresie, odpowiednie 
wyjaśnienia do Wojewody tłumacząc, że jest wdową. 
Przewodniczącą przekazała, że z wszystkimi uwagami i analizami oświadczeń 
majątkowych Radni mogą zapoznać się w Zespole Obsługi Rady. 
(Informacja nt. złożonych oświadczeń majątkowych przez radnych Rady Miejskiej 
w Śremie w miesiącu kwietniu 2023 r. Przewodniczącej Rady Miejskiej stanowi 
załącznik nr 24 do protokołu) 
 
 
Ad. 8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 
Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 



24 

 

Radny Tomasz Jakuszek poprosił o informacje dotyczące porozumienia, które, 
Burmistrz podpisał z firmą Yellow House Education Spółka Akcyjna, która 
dostarczyła materiały i kody dostępu dla nauczycieli, którzy będą realizować 
dla dzieci przedszkolnych Program Powszechnej Dwujęzyczności. 
Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że w gminie dzieci uczą 
się języka angielskiego od 3 roku życia, czyli każde dziecko 3 i 4 - letnie ma dwa 
razy w tygodniu zajęcia 15 - minutowe z języka angielskiego, a dzieci 5 i 6 - letnie 
mają dwa razy po min. 0,5 godz.   Podpisując porozumienie z tą firmą, gmina 
uzyskała dostęp do programów, gdzie nauczyciele, którzy posiadają pełne 
kwalifikacje, do nauki języka angielskiego mogą korzystać z tego programu, 
dostępnych pomocy dydaktycznych. Program jest realizowany we wszystkich 
gminnych przedszkolach, ale również i w oddziałach przedszkolnych przy 
wszystkich szkołach podstawowych. 
Radny Tomasz Jakuszek dopytał, czy inne firmy również przedstawiały swoją 
ofertę co do możliwości realizacji tego zadania? 
Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że ta konkretna firma pojawiła 
się, ponieważ pilotażowo w przedszkolu nr 3 oddział przedszkolny uczestniczył 
w tym projekcie. Została zasięgnięta opinia Pani Dyrektor tej placówki, 
jak to funkcjonowało w tym jednym oddziale i w związku z tym, że Dyrekcja była 
bardzo zadowolona ze współpracy z firmą, zwróciliśmy się z zapytaniem o ofertę 
dla wszystkich dzieci. 
Radny Tomasz Jakuszek poprosił również o informację na temat rozbudowy 
instalacji do przetwarzania odpadów gumowych, przez Recykl Organizacja 
Odzysku Spółka Akcyjna, ponieważ to przedsięwzięcie może znacząco 
oddziaływać na środowisko. Zapytał, czy przeprowadzono ocenę oddziaływania 
na środowisko i jaka ona jest? 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że przy zastosowaniu 
rozwiązań i warunków, które zostały określone w decyzji, negatywne 
oddziaływania na środowisko nie powinno wystąpić. Dodała, że z dokumentacją 
można zapoznać się w Pionie Gospodarowania Przestrzenią oraz Środowiskiem. 
Dyskusje zakończono. 
 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
Radny Tomasz Jakuszek zwrócił uwagę na ławki przy ul. Ks. Kajetańczyka, które 
„straszą” wyglądem. Dodał, że ich umiejscowienie również nie jest korzystne. 
Burmistrz Adam Lewandowski poinformował, że zostało skierowane pismo 
do Śremskiej Rady Seniorów, która często wnioskuje o ławki. Gmina 
zadeklarowała zakup 40 ławek w I kwartale 2024 r., a miejsca ich lokalizacji 
wybiorą seniorzy. 
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Radny Tomasz Jakuszek dodał, że on chciał szczególnie zwrócić uwagę na stan 
techniczny oraz wygląd tych ławek, który nie zachęca do korzystania z nich. 
Radny Rafał Wachowiak zapytał, czy w tym roku będzie możliwość korzystania 
z lodowiska? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że nie będzie takiej możliwości. 
Cena, jaką gmina płaci za energię elektryczną to ponad 220 tys. zł miesięcznie. 
Gdyby przy aktualnych temperaturach uruchomić lodowisko to ceny 
przekroczyłyby 350 tys. zł. Gminy Śrem nie stać na utrzymanie lodowiska. 
Radny Rafał Wachowiak dodał, że gdy 2 lata temu pytał, o Strategię Rozwoju 
Śremskiego Sportu wtedy usłyszał, że jest to m.in. dalsza rozbudowa lodowiska i 
korty tenisowe. Stwierdził, że raczej nikt z Radnych nie miałby nic przeciwko 
jeżeli do straty finansowej Spółki doszłyby koszty utrzymania lodowiska. Dodał, 
że basen z pewnością generuje jeszcze większe straty. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że sugeruje się też możliwością 
funkcjonowania wszystkich zadań, które są realizowane przez Śremski Sport. 
Decyzja taka wynika z tego, że jest to absolutnie niebilansująca się działalność. 
Radny Zdzisław Żeleźny poruszył kilka spraw. Pierwsza sprawa to miejsce 
parkingowe dla osób niepełnosprawnych przed Ratuszem, gdzie tylko godzina 
jest bezpłatna, a nie zawsze jest to wystarczający czas, dlatego prośba osób 
niepełnosprawnych o wydłużenie tego czasu. Druga sprawa to kwestia 
postawienia większej ilości ławek oraz koszy betonowych na ścieżce wokół 
zalewu.  Kolejna kwestia, była poruszano zarówno przez Radnych Miejskich jak 
i Powiatowych, to poprawa bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ul. Staszica 
i Grunwaldzkiej. Jest to jedno z najbardziej ruchliwych ulic w naszym mieście. 
Kolejna sprawa dotyczy terenu pomiędzy ul. 750-lecia a terenem PGK są tam 
podcięte przez bobry wierzby. W okresie późno jesiennym bobry zabezpieczają 
się przed zimą poprzez ścinanie drzew. Dlatego prośba, aby, wierzby od ul. 750-
lecia zabezpieczyć np. siatką by nie były niszczone. Miejsce to też jest idealne, 
aby zrobić użytek ekologiczny, gdzie można obserwować przyrodę na żywo. 
Ostatnią kwestią poruszoną przez Radnego była prośba, by spróbować apelować 
o zmianę okręgu wyborczego, ponieważ z Koninem, Śrem nie ma żadnego 
wspólnego interesu. Podkreślił, że, Śrem od zawsze pod wieloma względami 
związany był z Poznaniem. 
Przewodnicząca Rady Katarzyna Sarnowska zwróciła, że jeżeli wypowiedzi 
są w formie interpelacji, to prosi o złożenie ich na piśmie. 
Radny Rafał Wachowiak, wracając do tematu lodowiska, zapytał, czy w strategii 
na lata 2023-2027 zatwierdzonej podczas na Nadzwyczajne Zgromadzenie 
Wspólników Śremskiego Sportu w dn. 16.10 br.  uwzględniono funkcjonowanie 
lodowiska? 
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Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że nie pamięta, ale strategię może 
Radnemu udostępnić. 
Radny Rafał Wachowiak zaapelował, że jeżeli jako Radni wyrażają zgodę 
na wniesienie dopłaty do kapitału Spółki Śremski Sport, to jeżeli będzie 
ona większa o koszty funkcjonowania lodowiska to również wtedy, być może 
wszyscy, wyrażą na to zgodę. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że Radny musi zdawać sobie 
sprawę z tego, że inwestycje, które są realizowane, nie są w stanie pomieścić 
wszystkich elementów.  
Radny Piotr Rojek zapytał, czy jest możliwość, gdy będzie realizowana inwestycja 
remontu rynku, dołożenia miejsc parkingowych dla inwalidów. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jest taka możliwość i zostanie 
ona rozważona. 
Radny Piotr Rojek zapytał, jeszcze kto jest odpowiedzialny za hulajnogi 
elektryczne, ponieważ często stoją porzucone na ścieżce pieszo-rowerowej 
w kierunku Nochowa, nawet przez kilka dni. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że zostanie skierowane pismo 
do firmy odpowiedzialnej. 
Radny Zdzisław Żeleźny dodał w uzupełnieniu swojej poprzedniej wypowiedzi, 
że nie będzie składał interpelacji, ponieważ był to tylko wolny głos. 
Radny Rafał Wachowiak dodał, że czyta Sprawozdanie Burmistrza w zakresie 
Nadzwyczajnego Zgromadzenia Wspólników Śremskiego Sportu i jest zapis 
„w sprawie wyrażenia zgody na ogłoszenie i rozstrzygnięcie przetargu oraz 
przeprowadzenie inwestycji dotyczącej budowy wielofunkcyjnego boiska 
ze sztuczną nawierzchnią przy obiekcie sportowym w Śremie ul. Stanisława 
Staszica 1a”, czyli budowa dotyczy nie kortów, a boiska wielofunkcyjnego? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że w skład wielofunkcyjnego boiska 
wchodzi boisko do koszykówki oraz dwa korty tenisowe. 
Radny Rafał Wachowiak zapytał o zatwierdzony plan finansowo-ekonomiczny 
na 2024 rok, jaki założono wynik? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że nie pamięta, ponieważ jest 50 
jednostek i ciężko pamiętać wszystkie.  
Radny Rafał Wachowiak stwierdził, że w takim razie prosi o odpowiedź na piśmie. 
Burmistrz odpowiedział, że Radny otrzyma taką odpowiedź. 
 
Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska poinformowała, że do Rady 
Miejskiej wpłynęła następująca korespondencja:  

1) Protokół z posiedzenia Rady Seniora; 
2) Wyrok WSA w Warszawie dot. stwierdzenia nieważności Programu 

Ochrony Powietrza dla strefy w województwie Mazowieckim, w którym 
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zostały przekroczone poziomy dopuszczalne i docelowe substancji 
w powietrzu; 

3) Pismo z RIO komisji orzekającej; 
4) Postanowienie WSA w Poznaniu odrzucające skargę na uchwałę Rady 

Miejskiej w Śremie Nr 170/XVII/2016 z dnia 28 stycznia 2016 r. złożoną 
przez Green Bike Sp. z o.o. w Śremie. 

Z dokumentami można zapoznać się w Zespole Obsługi Rady. 
 
Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch przedstawiła 
protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 
4 października 2023 r. w Urzędzie Miejskim w Śremie w zakresie wykorzystania 
środków i stopnia realizacji wybranych projektów w ramach Budżetu 
Obywatelskiego na 2023 rok – nie stwierdzono nieprawidłowości; 
(Protokół stanowi załącznik nr 26 do protokołu) 
 

Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby 
zabrać głos w bieżącym punkcie obrad? 

 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodnicząca Rady na koniec poinformowała, że kolejna sesja planowana jest 
12 grudnia br. o godz. 11:00. 
 
 
Ad. 10. Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska stwierdziła, iż porządek XLVIII sesji 
Rady Miejskiej w Śremie został wyczerpany i zamknęła obrady sesji o godz. 15:18 
dziękując wszystkim za przybycie. 
 
 
 
          Przewodniczyła: 
       Przewodnicząca Rady Miejskiej 
              Katarzyna Sarnowska 
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Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XLVIII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
2. Zawiadomienia o sesji XLVIII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
3. Wniosek o uzupełnienie porządku obrad. 
4. Uchwała 544/XLVIII/2023 w sprawie przyjęcia Raportu „Diagnozy potrzeb 

i potencjału w zakresie usług społecznych w gminie Śrem” 
przeprowadzonej w ramach projektu: „Rozwój Wielkopolskiej Sieci 
Centrów Usług Społecznych", w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski 2021-2027. 

5. Uchwała 545/XLVIII/2023 w sprawie przyjęcia Planu Wdrażania Centrum 
Usług Społecznych w Śremie w ramach projektu: „Rozwój Wielkopolskiej 
Sieci Centrów Usług Społecznych" w ramach Programu Fundusze 
Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027. 

6. Uchwała 546/XLVIII/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia 
gminy Śrem do projektu pn. „Rozwój Wielkopolskiej Sieci Centrów Usług 
Społecznych na lata 2023- 2026, realizowanego przez Samorząd 
Województwa Wielkopolskiego oraz Regionalny Ośrodek Polityki 
Społecznej w Poznaniu w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski”. 

7. Uchwała 547/XLVIII/2023 w sprawie rocznego programu współpracy 
gminy Śrem z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 r. 

8. Uchwała 548/XLVIII/2023 w sprawie „Programu usuwania azbestu 
i wyrobów zawierających azbest dla gminy Śrem na lata 2023-2032”. 

9. Uchwała 549/XLVIII/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu górniczego w Lucinach - złoża kruszywa naturalnego "Luciny IV". 

10. Uchwała 550/XLVIII/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego w Śremie przy ul. Szkolnej. 

11. Uchwała 551/XLVIII/2023 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w północno-
zachodniej części wsi Psarskie. 

12. Uchwała 552/XLVIII/2023 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego przy ul. Józefa 
Chełmońskiego w Śremie wraz z wykazem uwag. 

13. Uchwała 553/XLVIII/2023 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w południowo – 
zachodniej części wsi Zbrudzewo. 
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14. Uchwała 554/XLVIII/2023 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaków ochotniczych straży pożarnych. 

15. Uchwała 555/XLVIII/2023 w sprawie przyznania ekwiwalentu pieniężnego 
strażakom ratownikom ochotniczych straży pożarnych za udział 
w zabezpieczaniu imprez o charakterze artystycznym, rozrywkowym 
i sportowym. 

16. Uchwała 556/XLVIII/2023 w sprawie ogłoszenia zasad postępowania 
w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym 
do wykonywania ratownictwa wodnego. 

17. Uchwała 557/XLVIII/2023 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie 
dopłaty do kapitału rezerwowego „Śremski Sport” Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Śremie na pokrycie straty bilansowej 
za 2021 rok. 

18. Uchwała 558/XLVIII/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały 
budżetowej gminy Śrem na 2023 rok. 

19. Uchwała 559/XLVIII/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033. 

20. Uchwała 560/XLVIII/2023 w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna 
gry w budynku położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, na 
rzecz Medella S.A. 

21. Uchwała 561/XLVIII/2023 w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna 
gry w budynku położonym przy Placu 20 Października 43 w Śremie, 
na rzecz Zjednoczonych Przedsiębiorstw Rozrywkowych S.A. 

22. Raport z realizacji Gminnego Programu Zdrowotnego pn. "Program 
zapobiegania czynnikom ryzyka raka szyjki macicy w gminie Śrem na lata 
2022-2025. 

23. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Śrem za rok 
2022/2023. 

24. Informacja nt. złożonych oświadczeń majątkowych przez radnych Rady 
Miejskiej w Śremie w miesiącu kwietniu 2023 r. 

25. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
26. Protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 

4 października 2023 r. 
 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 


